
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2010 – Nr. 27. 
 
VRAGEN van GroenLinks van de heer H. Miedema betreffende aanleg golfbaan in 
Kardinge. 
(Binnengekomen: 1 maart 2010.) 
 
 
Er doen al langer berichten de ronde over de aanleg van een golfbaan aan de rand van 
Beijum en het Beijumerbos, grotendeels op grondgebied van buurgemeente Bedum. 
De gemeenteraad van Groningen is hier nooit goed over geïnformeerd en ook de 
bewoners van de wijk Beijum zijn nog nooit bij deze plannen betrokken geweest. 
Onlangs ontving de fractie van GroenLinks berichten van bewoners uit Beijum dat de 
gemeente Bedum binnenkort weer een informatieavond over de plannen voor aanleg 
van een golfbaan gaat organiseren en dat de bewoners van Beijum hier wederom niet 
voor uitgenodigd worden. Op de website van de gemeente Bedum staan een drietal 
varianten voor de golfbaan weergegeven, waarvan één een deel van het Beijumerbos 
omvat. Nu is het Beijumerbos een belangrijk recreatiegebied voor de bewoners van 
Beijum en van andere wijken langs de noordoostrand van de stad en de vraag is of de 
toegankelijkheid van het bos nog wel gewaarborgd is, als een deel van het bos wordt 
omgevormd tot golfbaan. 
 
Bovenstaande brengt ons tot de volgende vragen: 
 

1) Is het College op de hoogte van de plannen voor de aanleg van een golfbaan 
langs de rand van Beijum op grondgebied van de gemeente Bedum? 

2) Kan het College de raad informeren over de huidige stand van zaken met 
betrekking tot deze plannen?  

3) Klopt het dat de gemeente Bedum binnenkort een informatieavond over deze 
plannen gaat organiseren en dat bewoners van Beijum hiervoor niet 
uitgenodigd worden? 

4) Als het bovenstaand klopt, bent u het dan met de fractie van GroenLinks eens 
dat bewoners van Beijum wel voor een dergelijke informatieavond zouden 
moeten worden uitgenodigd? 

5) Bent u bereid er bij de gemeente Bedum op aan te dringen om ook de 
bewoners van Beijum uit te nodigen voor een dergelijke informatieavond? 

6) Als het bovenstaande niet lukt, bent u dan bereid om zelf een informatieavond 
over de plannen voor aanleg van een golfbaan langs de noordrand van Beijum 
te organiseren?  

7) Is het college het eens met de fractie van GroenLinks dat de toegankelijkheid 
van het Beijumerbos voor recreanten bij uitvoering van de plannen 
gehandhaafd dient te worden?  
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Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 

Groningen, 13 april 2010. 
 
Inleiding. 
In december 2008 heeft de provincie de visie "Stadsrand Groninger Ommelanden" 
vastgesteld in samenwerking met allerlei betrokken instanties en overheden 
waaronder de betrokken gemeenten (Groningen, Bedum, Winsum en Zuidhorn). Voor 
de Woldstreek, het landbouwgebied grenzend aan Kardinge en Beijum, is aangegeven 
dat de gemeente Bedum streeft naar de aanleg van een golfbaan in het gebied tussen 
Zuidwolde en de stadsrand. De inpassing zou moeten plaatsvinden in het kader van 
een te ontwikkelen gebiedsplan Woldstreek.  
 
De gemeente Bedum streeft naar een versterking van de ontwikkeling van het gebied 
tussen de stad en Bedum, waarbij meer ruimte is voor andere functies dan de 
landbouw. Daarbij is al enige tijd sprake van de optie een golfbaan in het gebied in te 
passen. Sinds 2007 is dat ook planologisch mogelijk gemaakt, maar tot het einde van 
2009 ontbrak een verantwoorde integrale afweging van deze plannen. 
 
Het gebied Woldstreek maakt onderdeel uit van de Groningse stadsranden, maar ligt 
op het grondgebied van de gemeente Bedum. De Woldstreek is een investerings-
gebied in de Landschapsvisie van het Regiopark Groningen-Assen. De zoekrichting 
voor de ontwikkeling van het gebied is daarmee nadrukkelijk meer integraal 
geworden, waarbij aspecten van landschapskwaliteit, cultuurhistorie en natuur een 
plaats moeten hebben. Door de gemeente Bedum is in mei 2008 een ambtelijke 
werksessie georganiseerd, waarbij naast de betrokken gemeenten en de provincie ook 
belanghebbenden als LTO Noord, het waterschap en Natuurmonumenten zijn 
betrokken. Uit deze sessie is een drietal schetsen voortgekomen, waarop mogelijke 
inpassingen van een golfbaan in het landschap zijn weergegeven. Deze resultaten zijn 
door de gemeente Bedum gepresenteerd in een "Schetsboek" en de tekeningen zijn op 
de gemeentelijke website van Bedum geplaatst. Hierdoor is ten onrechte de indruk 
gewekt, dat het om de mogelijke varianten van een ruimtelijk plan zou gaan. Het zijn, 
nogmaals, vingeroefeningen voorafgaand aan het maken van de uiteindelijke 
gebiedsvisie; een proces dat dit voorjaar van start is gegaan. 
 
Gebiedsproces. 
De provincie en de gemeente Groningen hebben zich bij de uitwerking van de 
Stadsrandvisie steeds op het standpunt gesteld, dat er bij de planontwikkeling in de 
stadsranden gestreefd moet worden naar een integrale afweging op basis van een 
gebiedsvisie en dat de uitwerking van landschapsbeheerplannen en de uitwerking 
daarvan in een uitvoeringsplan in nauw overleg met belanghebbenden in het gebied en 
door middel van participatie van betrokken omwonenden dient plaats te vinden. Deze 
werkwijze is ook het uitgangspunt geweest van de totstandkoming van de 
Structuurvisie "Stad op Scherp" en de Groenstructuurvisie van de gemeente 
Groningen. 
 
 
 
 



 
 

3 

Recent, in november 2009, heeft de gemeente Bedum aan de deelnemers van de 
werksessie uit 2008 voorgesteld om een dergelijke integrale landschapsvisie of 
gebiedsvisie inderdaad te ontwikkelen. In de opdrachtomschrijving wordt voorgesteld 
"in overleg met alle betrokken gebiedspartijen op basis van de analyse van mei 2008 
met het Schetsboek als bouwsteen een gedragen integraal inrichtingsplan van het 
gebied De Woldstreek" te maken.  
 
In januari 2010 heeft de gemeente Bedum opdracht gegeven aan een werkcombinatie 
van adviesbureau DHV en Noordpeil een gebiedsvisie op te laten stellen voor de 
Woldstreek. Dankzij de betrokkenheid van de Regiovisie is de Dienst Landelijk 
Gebied als deskundige partij aan het proces toegevoegd. De betrokken overheden en 
gebiedspartners zijn deelnemer in een projectgroep en in een nog te vormen 
stuurgroep. Daarnaast is er een klankbordgroep ingesteld waarin naast het Plaatselijk 
Belang Zuidwolde ook de bewonersorganisaties van Noorddijk, Beijum en 
Ruischerbrug betrokken zijn. Het planproces, de uitgangspunten en de werkwijze zijn 
door de projectgroep toegelicht in een openbare voorlichtingsbijeenkomst op 29 maart 
jl. in Bedum. Bij deze druk bezochte bijeenkomst waren ook de bewoners van de 
genoemde Groningse wijken uitgenodigd en aanwezig om ideeën, wensen en 
suggesties in te brengen als input voor de op te stellen gebiedsvisie.    
 
Na een helder betoog van DHV over de procedure rond het gebiedsplan heeft de 
wethouder van Bedum tijdens de voorlichtingsbijeenkomst expliciet de eerdere 
schetsen teruggetrokken. De bewoners van Noorddijk hebbben een duurzaam 
alternatief gepresenteerd, waarbij de landbouw de hoofdfunctie van de Woldstreek 
blijft, gecombineerd met recreatie. Ook de aanwezige boeren hebben nadrukkelijk 
aandacht gevraagd voor hun positie. Met de omwonenden maken zij zich vooral 
zorgen over de te verwachten verkeersbelasting op de bestaande wegen en pleiten 
voor een betere verkeersontsluiting. Aan het eind van de bijeenkomst vat DHV de 
avond samen en constateert dat er drie scenario's uitgewerkt kunnen worden in de 
gebiedsvisie: 

1. zoveel mogelijk niets doen; alleen verrommeling voorkomen; 
2. de landbouw verder ondersteunen; duurzaam of traditioneel/intensief; 
3. een natuurgolfbaanvariant, ingepast in het landschap. 

 
Wij hebben namens het college aangegeven dat: 

- het Beijumerbos in stand blijft; 
- er geen extra verkeer via de stadswijken mag komen; 
- de structuurvisie en groenstructuurvisie uitgangspunt zijn van ons 

beleid; 
- mogelijkheden voor een andere invulling (bijvoorbeeld stadslandbouw) 

goed in ons duurzaam beleid passen. 
 
Ook is namens ons college aangekondigd dat we met de bewonersorganisaties uit de 
stad in de "klankbordgroep" het Groningse perspectief verder zullen bespreken tijdens 
een informatieavond op maandag 12 april in Beijum.  
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Het gebiedsplan zal naar verwachting in concept gereed zijn na de zomerperiode, 
waarna de formele instemming van de betrokken partijen met de keuze en het 
eindresultaat zal worden gevraagd. Op dat moment zullen wij het plan ook aan uw 
gemeenteraad voorleggen. 
 
Met het oog op het vorenstaande worden de vragen van de GroenLinksfractie als volgt 
beantwoord: 
 
1) Ja, maar de aanvankelijke plannen voor de aanleg van een golfbaan langs de 

rand van Beijum zijn nooit concreet uitgewerkt. Inmiddels zijn deze 
plannen/schetsen op verzoek van de provincie en de gemeente Groningen door 
de gemeente Bedum ingetrokken en is een zorgvuldig planproces gestart om te 
komen tot een integrale gebiedsvisie met drie scenario’s. Daarom is het op dit 
moment niet zeker, of een golfbaan verantwoord in te passen is binnen het 
gebied. 

 
2) Uiteraard houden wij u op de hoogte van de planvorming. Na de bijeenkomst 

van 12 april met de betrokken bewonersorganisaties zullen wij uw raad 
schriftelijk informeren over de laatste ontwikkelingen. 

 
3) De informatiebijeenkomst, het officiële begin van de nog op te stellen 

gebiedsvisie, heeft plaatsgevonden op 29 maart jl. om 19.30 uur in het 
Trefcentrum te Bedum. Daarbij zijn alle betrokkenen uitgenodigd, ook uit 
Beijum. Ter voorbereiding op de avond heeft er op 8 maart jl. een 
voorbespreking plaatsgevonden met vertegenwoordigers van diverse 
bewonersorganisaties. Hierbij waren ook bewoners uit Beijum aanwezig. Op 
12 april jl. hebben we onze indrukken van de avond en onze uitgangspunten 
met de Groningse bewonersorganisaties en betrokkenen besproken. 

 
4) Ons college vindt participatie van omwonenden van het grootste belang. Bij de 

voorbereiding van het gebiedsproces voor de Woldstreek is ons uitgangspunt 
dan ook geweest dat de bewoners uit de Groninger stadswijken actief 
betrokken zouden worden. 

 
5) Ons college heeft zich intensief bemoeid met de communicatie rond de 

informatieavond om ervoor te zorgen dat alle betrokkenen vroegtijdig in het 
proces ideeën, wensen en suggesties kunnen inbrengen en vragen kunnen 
stellen over het proces. 

 
6) Op 12 april jl. heeft een afzonderlijke informatiebijeenkomst plaatsgevonden 

voor de inwoners van de stad Groningen en de betrokken wijkorganisaties. 
 
7) Ja, dat zijn we met u eens maar we gaan nog een stapje verder. Bij de 

uitwerking van het gebiedsplan is niet handhaving maar verbetering van de 
toegankelijkheid van het gebied voor de bewoners van Beijum een van de 
centrale uitgangspunten. 

 
 


